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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Támogatja a NAK groteszk ötletét a minisztérium?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az MTI-n megjelent hírt változtatás nélkül közlöm:

„A Nemzeti Agrárgazdasági Kamara (NAK) szerint a magyar élelmiszeripar tönkretételéhez vezet
az import áruk favorizálása a kiskereskedelmi áruházláncok részéről, ezért felszólítja azokat, hogy
részesítsék  előnyben  a  magyar  élelmiszereket,  ellenkező  esetben  a  köztestület  korlátozást
kezdeményez a 15 óra utáni piaci előnyük megszüntetésére.

A  NAK  az  MTI-nek  kedden  küldött  közleményében  ismertette,  hogy  Magyarország  jelentős
élelmiszer-exportőr,  de  a  külkereskedelmi  lehetőségek  megváltoztak,  a  jelenlegi  járványügyi
helyzetben minden országban előtérbe helyeződött az import helyett a hazai termékek támogatása,
a saját piac védelme.

Ezért  a  kamara  kéri  az  áruházláncokat,  hogy  ebben  a  nehéz  időszakban  elsősorban  magyar
termelők és feldolgozók termékeit részesítsék előnyben, különös tekintettel az alapélelmiszerekre,
egyebek közt a húsra, a tejre és a tejtermékekre, a zöldségekre és a gyümölcsökre.

Emellett  a  NAK  jelzi  a  kormánynak  is,  hogy  a  tegyen  intézkedéseket  a  külföldi  termékek
dömpingáron  való  behozatala  ellen,  ezzel  is  elősegítve  a  hazai  áruk  belpiaci  pozíciójának
megtartását.  A  kamara  javasolja,  hogy  amennyiben  az  áruházláncok  nem  változtatnak
üzletpolitikájukon,  és  nem  növelik  a  magyar  termékek  részarányát,  akkor  15  óra  után  csak
élelmiszert lehessen vásárolni az áruházakban. Ezzel megszűnne például a nem élelmiszerek terén
az előnyük azon üzletekkel szemben, amelyek 15 óra után nem lehetnek nyitva.

Kiemelték,  hogy az  afrikai  sertéspestis  (asp)  miatt  egyébként  is  nehéz  helyzetben lévő húsipart
különösen  sújtja  az  olcsó  import.  A  hazai  sertés-felvásárlási  árak  egy  év  alatt  45  százalékot



meghaladó emelkedését eddig alig több mint felerészben tudta a feldolgozóipar a kiskereskedelem
felé  az  átadási  áraiban  érvényesíteni.  A  koronavírus-járvány  miatt  az  export  célországok
“bezárkóztak”,  a  magyar  termékek  iránt  megszokott  megrendelések  jelentősen  csökkentek.  Az
európai  piaci  helyzet  változása és a lelassult  kínai export miatt  más uniós országok is  minden
eszközzel  helyet  keresnek  termékeiknek,  így  érkezhetnek  a  magyarországi  multi  kiskereskedelmi
láncokba dömpingáron, szakmai szereplők szerint vélelmezhetően akár önköltség alatt hústermékek.
Ez  a  folyamat  lehetetlen  árversenyre  kényszeríti  a  hazai  húsipart,  kiszorítva  azt  a  megmaradt
belföldi piacáról is.”

Sajnos a Győrffy Balázs által vezetett Nemzeti Agrárgazdasági Kamara ismét egy groteszk ötlettel
állt elő.

Kérdezem Önt:

1. A Magyarországon előállított termékek lefedik az import termékek teljes vertikumát? 

2. Vizsgálják-e azt, hogy a Magyarországon termelő élelmiszeripari cégek termékeinek minősége
megegyezik az import termékek minőségével? 

3. A NAK javaslata az elsődleges vagy másodlagos feldolgozottságú termékekre vonatkozik? 

Budapest, 2020. április 30.

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció

1


